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Zápisnica zo 49. zasadnutia výboru Snemu SAV vo funkčnom období 2021 – 2025, ktoré sa 

uskutočnilo hybridnou formou dňa 17. februára 2025 od 13:00 hod. v zasadacej miestnosti 

č. 24 v budove Úradu SAV 

 

Prítomní: D. Antolová (videokonferenčne), K. Gmucová, V. Hvozdíková, M. Kadúc, 

A. Kalistová, Ľ. Kľučár, K. Nemoga, R. Passia 

Ospravedlnení: J. Gálik 

 
Program: 
 

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Kontrola správnosti zápisnice 
4. Informácie o zasadnutí P SAV 
5. Informácia o zasadnutí VR SAV 
6. Organizácia volieb do Snemu SAV pre funkčné obdobie 2025 – 2029 
7. Rôzne 
8. Záver 

 

K bodu 1 

Ľ. Kľučár otvoril o 13:00 hod. zasadnutie výboru snemu a privítal prítomných členov a členky 

výboru. Za zapisovateľa bol určený R. Passia, overovateľkou sa stala A. Kalistová. 

 

K bodu 2 

Program zasadnutia bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

K zápisnici zo 48. zasadnutia výboru snemu neboli pripomienky. 

 

K bodu 4 

R. Passia referoval o 41. zasadnutí Predsedníctva Slovenskej akadémie vied, ktoré sa 

uskutočnilo 13. februára 2025:  

Zasadnutie viedol predseda akadémie P. Šajgalík. Počas úvodnej kontroly plnenia uznesení 

a úloh podali príslušní členovia P SAV informácie k uzneseniam týkajúcim sa bezbariérovosti 

budov SAV, situácie v Slavistickom ústave J. Stanislava SAV, v. v. i.,  vzorového registratúrneho 
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poriadku, zmluvy CSČ SAV, v. v. i., so š. p. Lesy SR, analýzy činnosti dozorných rád verejných 

výskumných inštitúcií, kontraktu s odborným dodávateľom vzorových interných smerníc 

organizácií SAV, návrhu nových pravidiel odmeňovania riaditeľov organizácií SAV, 

kompenzačného príspevku pre mladých vedcov a i. Konštatovalo sa, že uznesenia sú splnené 

alebo v procese plnenia.  

M. Kšiňan predložil alternatívne riešenia popularizačnej verzie výročnej správy SAV. Po diskusii 

vznikla dohoda, že na jej príprave bude spolupracovať s referátom pre komunikáciu a médiá 

Ú SAV a využije aj podklady priebežne publikované v časopise Akadémia, správy SAV. 

Generálna riaditeľka CSČ SAV, v. v. i., Nikola Kovaničová podala správu o činnosti centra 

v 4. štvrťroku 2024 a plánoch na 1. štvrťrok 2025. Poskytla informácie o stave centrálneho 

aparátu, nových interných smerniciach, ako aj o stave jednotlivých organizačných zložiek 

centra. Referovala o rekonštrukcii budovy spoločenskovedných ústavov SAV na Klemensovej 

ulici, kde sa napr. investovalo do obnovy zdravotechniky v jedálni a elektroinštalácie. 

Predstavila aj ciele na najbližšie obdobie, medzi ktoré patrí doplnenie Memoranda 

o spolupráci s ústavmi 3. oddelenia vied. Väčší priestor venovala správe o investičných akciách 

Správy účelových zariadení, ide napr. o aktivity vyplývajúce z prijatej urbanistickej štúdie 

areálu, opravy v aule, trafostanice a kamerového systému v areáli. Pripravuje sa aj nové 

definovanie rozsahu služieb a činností SÚZ pre ústavy v areáli na Patrónke. Rozsiahla debata 

sa medzi členmi P SAV rozvinula na tému správy internetových sietí a kybernetickej 

bezpečnosti, predovšetkým sa hovorilo o nástrojoch, ako bezpečnosť z centrálnej úrovne 

kontrolovať a posilňovať. N. Kovaničová informovala aj o probléme s podpisom zmluvy na 

superpočítač PERUN. Aktuálne sa pripravuje nový posudok Úradu verejného obstarávania. 

Zhodnotená bola aj činnosť a rentabilita kongresových centier SAV. Prebehla rekonštrukcia 

a zariadenie izieb v KC Smolenice, pripravuje sa nový cenník na rok 2025, v ktorom by sa mali 

zachovať ceny pre interných klientov (zo SAV). Aj v KC Stará Lesná prebehli rozličné 

rekonštrukcie v interiéri a exteriéri. Celková ziskovosť v oboch KC v roku 2024 stúpla.  

J. Koppel predstavil správu o činnosti dozorných rád (ďalej DR) za rok 2024. V diskusii k tomuto 

bodu P. Šajgalík uviedol, že potrebujeme dosiahnuť špecifické zloženie dozorných rád podľa 

konkrétnej činnosti jednotlivých verejných výskumných inštitúcií, je potrebný audit činnosti 

DR a v predsedníctve bude treba detailnejšie zhodnotiť činnosť jednotlivých DR vo všetkých 

organizáciách SAV. DR sú základným nástrojom kontroly činnosti a majetku organizácií zo 

strany zriaďovateľa. Podľa J. Koppela bude treba spresniť predmet činnosti DR, úplne 

špecifická je situácia v CSČ SAV, v. v. i.,  ktoré má široké spektrum vykonávaných činností 

a nároky na jeho dozornú radu sú enormné. Zvýšenú pozornosť si vyžadujú aj veľké ústavy 

s veľkými projektmi a duševným vlastníctvom, v menších ústavoch fungujú DR zväčša 

bezproblémovo a nemajú príliš veľkú agendu. P SAV vzalo predloženú správu na vedomie 

a uložilo J. Koppelovi predložiť aktualizovaný materiál na marcové rokovanie P SAV. 

V časti venovanej ekonomickým a rozpočtovým otázkam najprv M. Radvanský predložil návrh 

na úpravu rozpočtu SAV a organizácií SAV na rok 2025. Prerokované a schválené boli návrhy 
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na nadobudnutie majetku z Ústavu geotechniky SAV a Ústavu molekulárnej biológie SAV, ďalej 

úprava IFP pre CSČ SAV, v .v .i. (opravy budovy na Klemensovej ul. v Bratislave), Jazykovedný 

ústav Ľ. Štúra SAV, v .v. i. (havária vodovodných rozvodov) a Centrum biovied SAV, v. v. i., na 

projekt Vedecký kemp 2.  

Na návrh Ľ. Lacinovej schválilo P SAV doplatenie rozdielu výšky štipendia pre doktorandov 

financovaných zo zdrojov POO SR výzvy Štipendiá pre excelentných PhD. študentov a 

študentky (R1), ktorí absolvovali dizertačnú skúšku skôr ako 24 mesiacov od začiatku 

doktorandského štúdia. Dotknutým organizáciám bude upravené IFP na základe žiadosti o 

doplatenie rozdielu. Ide cca o tridsať študentov a študentiek.  

M. Radvanský informoval o presune agendy určenia výšky príspevku zakladateľa na 

zabezpečenie tepla a TÚV organizáciám SAV a Úradu SAV z Odboru správy majetku 

a energetiky Ú SAV na Ekonomicko-technický odbor Ú SAV a o očakávaných výdavkoch položky 

teplo a TÚV kapitoly na rok 2025. V diskusii F. Simančík upozornil na naddimenzované položky 

pri niektorých ústavoch, čo podľa neho môže viesť k nehospodárnemu nakladaniu s 

finančnými prostriedkami v závere kalendárneho roka 2025. M. Radvanský a J. Koppel uviedli, 

že situácia sa bude priebežne sledovať a čerpanie sa vyhodnotí už v septembri, aby 

k nehospodárnosti nedošlo. 

M. Radvanský predstavil a P SAV schválilo rozpis rozpočtu rozpočtovej kapitoly SAV na rok 

2025 v kat. 700, zdroj 0HU (výkonnostné zmluvy) a rozpis limitu počtu zamestnancov 

vedeckých a infraštruktúrnych v. v. i. Limit zamestnancov pre Ú SAV na 2025 je 118 osôb. Pre 

infraštruktúrne v. v. i. je limit počtu zamestnancov 290 osôb a vedecké v. v. i. vo výške 2 650 

osôb. Rozdelenie limitu počtu zamestnancov podľa OV: 1. OV vo výške 881 os., 2. OV vo výške 

1 187 os. a 3. OV vo výške 582 osôb. MF SR potvrdilo kapitole SAV limit počtu zamestnancov 

pre v. v. i. vo výške 2 940 osôb, čo je zhodné s rokom 2024. 

M. Radvanský predložil aj rozpis limitu mzdových výdavkov (kat. 610) na rok 2025. Uviedol, že 

výkonové financovanie realizované v súlade so snemom prijatými Zásadami malo pomerne 

výrazný vplyv na rozpočty jednotlivých ústavov, hlavne v 3. OV. Predložený materiál bol 

schválený s pripomienkami, vedenie 3. oddelenia vied ešte do výslednej tabuľky zapracuje 

dodatočné korekcie vstupných údajov z jednotlivých ústavov.  

P SAV schválilo aj návrh P. Šajgalíka na rozdelenie finančného limitu na pohostenie, 

občerstvenie a dary v roku 2025, predseda SAV zároveň upozornil na potrebu hospodárneho 

využívania týchto prostriedkov.   

Zástupkyňa rady riaditeľov Zdena Sulová vo svojom vystúpení prezentovala názor riaditeľov 

chemických ústavov SAV, ktorí kritizujú zlú komunikáciu a nefunkčnosť Výskumnej a inovačnej 

agentúry (VAIA). Podľa P. Šajgalíka a M. Radvanského sa platby z plánu obnovy nezastavili, ide 

len o dočasný technický problém, ktorý sa rieši.  

P SAV na návrh Ľ. Lacinovej schválilo aj Štatút kompenzačného príspevku pre mladých vedcov 

a vedkyne SAV. V úvodnom slove k materiálu Ľ. Lacinová uviedla, že pokles čistého príjmu 
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vedeckého pracovníka po absolvovaní PhD. štúdia a nástupe do zamestnania predstavuje asi 

180 eur a práve tento príjmový výpadok by mal byť kompenzovaný mesačným príspevkom 

300 eur maximálne na dva roky. Pomerne krátený príspevok budú mať možnosť čerpať aj 

rodičia po materskej/rodičovskej dovolenke, ktorí nastúpia do zamestnania na skrátený, 

minimálne však 80-percentný úväzok. Schválený bol aj Dodatok č. 3 k Štatútu Podporného 

fondu Štefana Schwarza. 

P SAV schválilo s pripomienkami správu o činnosti SASPRO 2 k 31. 12. 2024. P. Samuely 

pripomenul, že celý projekt SASPRO 2 sa končí v septembri 2025. Schválený bol aj návrh výzvy 

na podávanie žiadostí v rámci Programu grantov pre postdoktorandov SAV  – termín otvorenia 

výzvy bude 3. marca 2025 a zverejnenie výsledkov sa plánuje na november 2025. Rovnako 

bolo schválené vyhlásenie výzvy na predkladanie žiadostí o financovanie z Malej projektovej 

schémy SAV na podporu popularizácie a propagácie vedy na rok 2025. 

Zasadnutie P SAV potom pokračovalo bodmi týkajúcimi sa medzinárodnej vedecko-technickej 

spolupráce, predložila ich podpredsedníčka SAV Z. Panczová. Schválené bolo: pridelenie 

prostriedkov na projekty v programoch EP, ERA.NET, JRP, Tandem CNRS – SAV a Mobility 2025; 

návrh na financovanie projektov SAV – MAV v rámci programu Mobility na roky 2025 – 2026; 

návrh na zapojenie SAV do 17. výzvy na podávanie výskumných projektov v programe SAS – 

NSTC JRP; návrh na zapojenie SAV do výzvy „M-ERA.NET Call 2025“; návrh na určenie 

minimálnej výšky financovania projektov v programe JRP (P SAV finančne podporí projekty v 

budúcich výzvach schémy JRP v minimálnej výške 40 000 eur/rok/projekt bez spoluúčasti 

organizácie SAV); návrh pridelenia prostriedkov z rozpočtu SAV na podporu projektov MVTS 

typu B v 1. etape 2025; návrh na zapojenie SAV do druhej fázy európskeho partnerstva 

ERA4Health. 

V rámci bodov týkajúcich sa doktorandského štúdia bol schválený návrh Ľ. Lacinovej na 

schválenie finančnej podpory pre úspešných uchádzačov SAV v projekte Young Scientists 

Summer Program IIASA (YSSP). Podporu vo forme navýšenia IFP pre príslušnú organizáciu 

o 5000 eur získa jeden uchádzač zo SAV. Schválená bola aj žiadosť Astronomického ústavu 

SAV, v. v. i., o zmenu garanta SAV doktorandského štúdia na Petra Gömöryho. Schválili sa aj 

Kritériá pre poskytovanie motivačného štipendia doktorandom a doktorandkám dennej formy 

doktorandského štúdia za akademický rok 2024/2025. 

V časti zasadnutia venovanej personálnym otázkam bol prerokovaný a schválený návrh na 

vymenovanie Ing. Petra Šurdu, PhD., za riaditeľa Ústavu hydrológie SAV, v. v. i. Bolo vypísané 

výberové konanie na obsadenie funkcie riaditeľa Ústavu hudobnej vedy SAV, v. v. i., ako aj 

výberové konanie na obsadenie funkcie vedúceho organizačnej zložky Spoločenskovedný 

ústav, CSPV SAV, v. v. i.  

V závere zasadnutia sa, okrem iného, diskutovalo aj o podobe predstavenia Výročnej správy 

SAV pred plénom Snemu SAV, ktoré sa uskutoční pravdepodobne na jeho aprílovom zasadnutí, 

spolu so záverečným odpočtom činnosti súčasného P SAV. P. Šajgalík informoval 

predsedníctvo o tom, že SAV dostala na pripomienkovanie predfinálnu verziu nového zákona 
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o výskume, vývoji a inováciách, ktorá SAV nedáva možnosť čerpať prostriedky 

z technologického fondu. Návrh zákona teda bude akadémia pripomienkovať. Predseda SAV 

informoval aj o stretnutí vedení SAV a AV ČR, ktoré sa uskutoční  4. marca 2025 v Prahe. Ďalšie 

riadne zasadnutie P SAV sa uskutoční 12. marca 2025. 

 

K bodu 5 

Informáciu o 11. zasadnutí VR SAV zo dňa 12. 2. 2025 predložil Ľ. Kľučár. Na programe boli 

predovšetkým návrhy na udelenie vedeckých hodností. VR SAV schválila: návrh na udelenie 

čestnej vedeckej hodnosti doktora fyzikálno-matematických vied prof. Antonovi Zeilingerovi; 

návrh na udelenie vedeckej hodnosti doktora lekárskych vied prof. MUDr. Borisovi Mravcovi, 

PhD.; návrh na udelenie vedeckej hodnosti doktora vied o umení prof. PhDr. Dagmar 

Inštitorisovej, PhD.;  návrh na udelenie vedeckej hodnosti doktora biologických vied prof. Mgr. 

Ivete Herichovej, PhD.; návrh na udelenie vedeckej hodnosti doktora technických vied prof. 

Ing. Petrovi Jurčimu, PhD.; návrh na udelenie vedeckej hodnosti doktora technických vied Ing. 

Martinovi Balogovi, PhD.; návrh na udelenie vedeckej hodnosti doktora technických vied doc. 

RNDr. Adriane Zeleňákovej, PhD.  

VR SAV tiež schválila prof. RNDr. Ľubicu Lacinovú, DrSc., za členku Poroty pre udeľovanie 

Medzinárodnej ceny SAV. 

 

K bodu 6 

Výbor snemu prediskutoval znenie usmernenia pre vedecké rady organizácií SAV vo veci volieb 

do Snemu SAV na funkčné obdobie 2025 – 2029. Výbor sa zhodol na jednotlivých detailoch 

a termínoch usmernenia a zaviazal predsedu snemu, aby ho zaslal vedeckým radám 

organizácií SAV. Výborom snemu odporúčaný termín voľby nových členov snemu 

na zasadnutiach akademických obcí organizácií je do 31. marca 2025, aby mohli byť prizvaní 

na posledné zasadnutie súčasného snemu, ktoré sa uskutoční na začiatku apríla 2025. 

 

K bodu 7 

V bode Rôzne výbor diskutoval o termínoch posledného zasadnutia snemu vo funkčnom 

období 2021 – 2025 a prvého zasadnutia snemu vo funkčnom období 2025 – 2029. Vzhľadom 

na veľkonočné sviatky nie je možné dodržať presný termín začatia činnosti nového snemu 20. 

4. 2025. Výbor snemu sa predbežne zhodol na vhodných termínoch úvodného zasadnutia 

nového Snemu SAV vo štvrtok 23., resp. piatok 24. 4. 2025. Dátum posledného zasadnutia 

aktuálneho Snemu SAV bude 3. až 8. 4. 2025. Termín posledného zasadnutia výboru snemu 

bude pravdepodobne 14. 4. 2025. Výbor snemu poveril predsedu snemu, aby po dohode 

s členmi P SAV dohodol najvhodnejší termín oboch zasadnutí snemu a s predsedom SAV 

a sekretariátom predsedu zabezpečil prípravu ďakovných listov členom snemu. 
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Zasadnutia P SAV 12. 3. 2025 sa spolu s Ľ. Kľučárom zúčastní V. Hvozdíková, náhradníkom bude 

M. Kadúc. Ďalšie zasadnutie výboru bude 13. 3. 2025 o 13:00 hod.  

 

K bodu 8 

Ľ. Kľučár sa poďakoval členom výboru za aktívnu účasť a o 16:40 hod. zasadnutie ukončil. 

 

Zapísal: Radoslav Passia 

Overila: Anna Kalistová 

 

V Bratislave , dňa 24. 2. 2025 

 

                                                                                                                       Ľuboš Kľučár 

                                                                                                               predseda Snemu SAV 


